
 
Kulturnämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-12-10 

Protokoll 10/2024 

fört vid Kulturnämndens sammanträde tisdagen den 10 
december 2024 kl. 15:30-16:30, Stadsarkivet Liljeholmskajen, 
Lokal: Tunnan 
 

Ledamöter Torun Boucher (V) Ordförande 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L) Vice ordförande 
Alma Carlsson (S) 
Curre Hansson (S) 
Esme Güler (S) 
Ida Bengtzon (V) 
Kristina Lutz (M) 
Emelie Wassermann (SD) 
Jonas Naddebo (C) 
Ylva Sjölin (MP) ersätter Marja Sandin-Wester (MP) 
Oscar Sameland (M) ersätter Hanna Werner (M) 
 

Ersättare Kevin Wyn-Jones (S) 
Lotta Wiechel (S) 
Bengt Gustafsson (S) 
Marre Mayr (V) 
Niclas Peyron (L) 
Destiny Zandi Lindgren (KD) §§17-18, §20, §§22-25 
 

Övriga närvarande Maria Jansén Förvaltningschef 
Lennart Ploom Förvaltningschef 
Daniel Forsman Avdelningschef 
Rebecka Ioannidis Lindberg Avdelningschef 
Patrik Liljegren Avdelningschef 
Fredrik Linder Avdelningschef 
Åsa Magnusson Avdelningschef 
Lena Nilsson Avdelningschef 
Joanna Sandell-Wright Avdelningschef 
Jelena Veljkovic Avdelningschef 
Anne Lund Enhetschef 
Stina Westerberg Tjänsteman 
Karin Rowland Tjänsteman 
Irma Ortega Cruz Borgarrådssekreterare 
Oskar Örn Borgarrådssekreterare §§1-9 
Maria Sundström Personalföreträdare 
Kajsa Rydergård Nämndsekreterare 
Annasara Yderstedt Karlsson Ersättare nämndsekreterare 
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Sverre Dahlstedt Borgarrådssekreterare 
Andreas Eriksson Borgarrådssekreterare 
 

Justerare Torun Boucher, Isabel Smedberg-Palmqvist 
 
 

Paragraf §§1-9, §§17-18, §20, §§22-25 
 

Sekreterare Kajsa Rydergård 
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§ 1 
Fastställande av dagordning och val av 
protokolljusterare  

Beslut  
Kulturnämnden fastställer dagordningen och utser Isabel Smedberg-
Palmqvist (L) att tillsammans med Torun Boucher (V) justera 
dagens protokoll. 
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll  
KUL 2024/1 
 

Beslut  
Kulturnämnden lägger protokollet från kulturnämndens 
sammanträde den 12 november till handlingarna 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1-22 Protokoll - Kulturnämndens protokoll. 
Datum: 2024-11-12 §11 OJ  

 KUL 2024/1-24 Protokoll - Kulturnämndens protokoll. 
Datum: 2024-11-12 §§1-10,12-17 
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§ 3 
Anmälan av delegationsbeslut  

Beslut  
Kulturnämnden lägger anmälan av delegationsbeslut till 
handlingarna. 
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§ 4 
Anmälningar för kännedom 
Beslut  
Kulturnämnden lägger anmälan av inkomna skrivelser till 
handlingarna. 
 
Anmälda handlingar  

 Till Stockholm Stad - Information om förändringar i 
Studiefrämjandets organisation 

 Beslut - Nedskrivning av utestående kundfordringar med 
förfallodag t o m 2023-12-31 

 § 16 den 4 november 2024, Kommunfullmäktige System för 
intern klimatväxling för tjänsteresor med flyg för 
Stockholms stad 

 R1 Utl System för intern klimatväxling för tjänsteresor med 
flyg 

 Protokollsutdrag Hägersten Älvsjö stadsdelsnämnd § 8 SDN 
2024-11-21 

 Medborgarförslag om bibliotek vid Liljeholmskajen (2/4) 
 (Godkänd - R 1) Förvaltningschefens beslut om 

vidaredelegation fr.o.m. 2024-11-01 
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§ 5 
Anmälan av protokoll från arkivutskottet  

Beslut  
Kulturnämnden lägger protokollet från arkivutskottet den 5 
december till handlingarna. 
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§ 6 
Anmälan av protokoll från kulturförvaltningens och 
Stadsarkivets förvaltningsgrupper  

Beslut  
Kulturnämnden lägger protokollet från kulturförvaltningens och 
Stadsarkivets förvaltningsgrupper den 2 december till handlingarna 
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§ 7 
Anmälan av protokoll från funktionshinderrådet  
KUL 2024/4 
 

Beslut  
Kulturnämnden lägger protokollet från funktionshindersrådet den 5 
november till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/4-5 Protokoll - Funktionshinderrådets protokoll. 
Datum: 2024-11-05  
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§ 8 
Kulturförvaltningens och Stadsarkivets månadsrapporter 
november 2024  
KUL 2024/491 
 

Beslut  
Kulturnämnden lägger anmälan av kulturförvaltningens och 
Stadsarkivets månadsrapporter till handlingarna. 
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§ 9 
Anmälan av gemensamt kontorsyttrande över Riktat 
samråd gällande vändspårsutredning för Älvsjö depå, KS 
2024/900. Gemensamt ärende med SLK  
KUL 2024/1184 
 

Beslut  
Kulturnämnden lägger anmälan av det gemensamma 
kontorsyttrandet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1184-2 (Signerad) KS 2024_900 Gemensamt 
tjänsteutlåtande Riktat samråd gällande vändspårsutredning 
för Älvsjö depå 

 KUL 2024/1184-1 Följebrev Riktat samråd gällande 
vändspårsutredning för Älvsjö depå, KS 2024/900. 
Gemensamt ärende med SLK 

 KUL 2024/1184-1.1 Remiss - Riktat samråd gällande 
vändspårsutredning för Älvsjö depå 

 KUL 2024/1184-1.2 Bilaga - PM Vändspår 
 KUL 2024/1184-1.3 Bilaga 2 - Genomförda samråd med 

myndigheter, organisationer, allmänhet och intressenter samt 
sammanfattning av inkomna synpunkter under 
samrådsperioden 

 KUL 2024/1184-1.4 Bilaga - Fynd av häckfågel 
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§ 17 
Val av jury för Stockholms stads kulturpriser 2025  
KUL 2024/1583 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden utser Anna Carlson till ordförande 2025 
2. Kulturnämnden utser Fredrik Liew och Jonas Eklöf till 

ledamöter för Stockholms stads kulturpriser för två år (2025-
2026) 

 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har i uppdrag att föreslå ledamöter och ordförande 
för Stockholms stads hederspriser, Bellmanpriset samt 
Cullbergpriset. Förslaget avser att utse en ordförande för 2025 samt 
att utse två nya ledamöter som ersätter de vars uppdrag löper ut 
2024. 
 
Förvaltningen föreslår att utse Anna Carlson till ordförande för 
2025 samt att Fredrik Liew och Jonas Eklöf utses som nya 
ledamöter på två år 2025-2026. Övriga ledamöter som genomför sitt 
andra år är Kajsa Giertz, Anna Lund och Nicholas Ringskog 
Ferrada-Noli. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1583-1 (Godkänd - R 1) Val av jury för 
Stockholms stads kulturpriser 2025 
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§ 18 
Öppna skolans lokaler för förenings- och 
idrottsverksamhet  
Redovisning av budgetuppdrag 
KUL 2024/1297 
 

Beslut  
Kulturnämnden godkänner förvaltningarnas rapport som 
redovisning av budgetuppdraget om att öppna skolans lokaler för 
förenings- och idrottsverksamhet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Föreningslivet i Stockholm är rikt och mångfacetterat. Staden har en 
långvarig samverkan med föreningslivet. Utbildningsförvaltningen, 
kulturförvaltningen, idrottsförvaltningen och SISAB har under flera 
år samarbetat för att tillgängliggöra skollokaler efter verksamhetstid 
och är positiva till en samverkan som kan bidra till ett ännu mer 
effektivt lokalutnyttjande inom staden. 
  
Förvaltningarna har tillsatt en särskild projektgrupp som under året 
har haft i uppdrag att definiera hindren, kartlägga uthyrningen av 
idrottslokaler samt identifiera vägar mot att öppna upp fler lokaler i 
skolan för föreningslivet. Förvaltningarna föreslår i sin rapport att 
en förvaltningsövergripande styrgrupp tillsätts med uppdrag att 
driva de strategiska frågorna framåt. Detta för att kunna arbeta med 
frågorna på ett regelbundet och systematiskt sätt. Vidare föreslås att 
utbildningsnämndens delegationsordning revideras så att beslut om 
uthyrning av skollokaler fattas centralt av förvaltningen och att 
överenskommelsen som reglerar upplåtelsen ska ses över av 
förvaltningarna. Kostnadsfördelningen av beställningar för 
anpassning tydliggörs och schablonersättningen som betalas ut till 
skolorna bör ses över årligen i syfte att säkerställa att merkostnader 
för lokalupplåtelse som inte ingår inom ramen för skolans uppdrag 
inte heller ska belasta skolpengen. 
  
Förvaltningarna föreslår att utbildningsnämnden, idrottsnämnden 
och kulturnämnden godkänner förvaltningarnas rapport som 
redovisning av budgetuppdraget om att öppna skolans lokaler för 
förenings- och idrottsverksamhet. Vidare hemställer 
utbildningsnämnden och idrottsnämnden hos kommunstyrelsen att i 
samband med beslut om stadens budget ge idrottsförvaltningen och 
utbildningsförvaltningen i uppdrag att årligen se över 
skolersättningen. 
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Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP), Isabel Smedberg Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. 
(M) och Emelie Wassermann (SD) föreslår (se beslutet). 
  
2) Jonas Naddebo (C) föreslår att kulturnämnden beslutar: 
  

1 Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2 Att komplettera ärendet med en åtgärdsbeskrivning, 
kostnadsuppskattning och tydligare tidsplan för öppnandet av 
de skolidrottslokaler som har ”relativt enkla åtgärder” och 
”mer åtgärder” 
3 Att beslutet innefattar en inriktning att antalet bokningsbara 
tider ska öka på kvällar, helger och lov i samtliga hallar i 
stadens bestånd där det är möjligt 
4 Att därutöver anföra följande 
  
Den akuta anläggningsbristen i Stockholm stad sätter enorma 
käppar i hjulen för våra barns och ungas möjlighet till idrott. 
Därför är det under all kritik att vi haft så många 
skolidrottslokaler fortsatt fått stå tomma kvällstid, på helger 
och lov istället för att våra idrottsföreningar kunnat nyttja 
dem. Vi har tappat två år på grund av den passivitet 
vänstermajoriteten har visat. 
  
Det är nu glädjande att vi fått ta del av budgetuppdraget för 
2024 om vilka åtgärder som krävs för att öppna upp 
Stockholms skolidrottslokaler. Att ansvaret förflyttas från 
rektorerna till utbildningsförvaltningen centralt är bra och 
nödvändigt för att få till en förändring. Som ärendet också 
lyfter är tillgång till skolidrottslokaler för föreningar under 
lov efterfrågade. Det här är en viktigt och prioriterad punkt i 
arbetet med skolidrottslokalerna då många barn behöver 
erbjudas fritidsaktivitet som mest under just lov och att deras 
kontakt med sitt sammanhang i idrott och föreningsliv inte 
avbryts. För många kan fritidsaktiviteten vara den stabilaste 
punkten om det finns utmaningar i hemmiljön. Det är också 
bra att det lyfts fram behov av samordning kring utrustning i 
skolidrottslokalerna som föreningar kan nyttja. Inte sällan kan 
föreningar också i överenskommelser bidra med utrustning 
som skolorna kan använda för bättre samnyttjande av 
resurser. 
  
Det har varit tydligt att det arbete som förra mandatperioden 
pågått avseende att tillgängliggöra skolidrottslokalerna under 
en lång tid avstannat. Särskilt anmärkningsvärt var att antalet 
bokningsbara tider dessutom minskat kraftig med start 2023. 
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En utveckling som föreningarna upprepat har visat har 
fortsatt, framförallt i innerstaden. 
  
Flera skrivelser och motioner har lagts sen dess och åtskilliga 
artiklar i media har skrivits. Tillsammans med idrottsrörelsen 
och deras stora engagemang har vi skjutit majoriteten framför 
oss för att få till en förändring. Det har gått att visa att åren 
2023-2024 har ett stort antal bokningsbara tider försvunnit 
och där vissa skolor minskat antalet tider på kvällar, slutat ge 
tillträde på helger och även minskat tillgänglighet under lov. 
Vi har också kunnat visa att upp emot 4500 timmar kan 
tillkomma om tillgängligheten ökar som tänkt utanför skoltid. 
  
Vi ställer oss frågande till att ärendet beskriver 20 
skolidrottshallar som majoriteten skriver ska fortsätta utredas. 
Att 11 av de 20 skolorna fortsatt ska utredas under 2025 
medan resten skjuts på framtiden är inte acceptabelt. Vi 
saknar också en tydlig beskrivning över vilka åtgärder som 
krävs för varje enskild skola samt en kostnadsuppskattning 
och en tydlig prognos för genomförande. Vi hade förväntat 
oss ett tydligt beslut om att samtliga hallar ska öppnas, om 
inte synnerliga skäl finns i ett enskilt fall. Dessutom saknas 
även ett förslag till beslut om att antalet bokningsbara tider 
ska öka och att tillgänglighet ska ges i samtliga hallar på 
kvällar, helger och lov i den utsträckning som är möjligt. Det 
är möjligt i flera andra kommuner, och är givetvis också 
möjligt i Stockholms stad. Utan den inriktningen kan vi inte 
säkerställa att fler öppna hallar också betyder fler timmar som 
föreningslivet kan nyttja dem. 
  
Utöver möjligheten för idrotten att boka lokaler via skolor 
finns det många andra aktörer i civilsamhället som också är i 
behov av lokaler. Rapporten beskriver att arbetet med att göra 
andra skollokaler, som är lämpliga för uthyrning, 
bokningsbara för övrigt föreningsliv fortsätter i dialog med 
och efter beställning från kulturförvaltningen. Det är ett 
viktigt perspektiv som kan ge möjlighet för fler barn och unga 
att vara aktiva i kulturverksamheter. Därför ställer vi oss 
också frågande till varför kulturförvaltningen inte ska vara en 
del av idrottsförvaltningens och utbildningsnämndens arbete 
med att se över skolersättningen för dessa lokaler, eftersom 
dessa lokaler också berör kulturförvaltningens 
ansvarsområden. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP), Isabel Smedberg Palmqvist 
(L), Kristina Lutz m.fl. (M) och Emelie Wassermann (SD). 
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Reservationer 
Jonas Naddebo (C) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1297-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Öppna skolans lokaler för förenings- och idrottsverksamhet 

 KUL 2024/1297-1.1 Bilaga 1 Information och regler om 
upplåtande av skollokaler till idrottsförvaltningen 

 KUL 2024/1297-1.2 Bilaga 2 Rapport Öppna skolans lokaler 
för förenings- och idrottsverksamhet 
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§ 20 
Motion om att samordna och stödja stadsdelarnas arbete 
med inrättande av så kallade ”fritidsbibliotek" (KS 
2024/927)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
Remisstid 2025-01-24 
KUL 2024/1503 
 

Beslut  
Kulturnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturnämnden har av kommunstyrelsen ombetts att besvara en 
remiss av en motion från Johan Nilsson (M) om att samordna och 
stödja stadsdelarnas arbete med inrättande av så kallade 
”fritidsbibliotek”. 
 
Motionären anser att staden bland annat bör samordna varumärke, 
kommunikation och lånesystem mellan sina nuvarande och 
kommande fritidsbibliotek för att arbeta mer likriktat. Bland annat 
så ställer motionären frågan kring om stadens olika fritidsbibliotek 
ska ha (och bygga upp) olika lånesystem eller om det ska finnas ett 
samordnat lånesystem (likt stadsbibliotekets). 
 
Kulturförvaltningen är positiv till fritidsbibliotek då det är något 
som verkar för jämlikhet, cirkulär ekonomi, folkhälsa och 
gemenskap. Förvaltningen ställer sig positiv till ett samordnat 
lånesystem för stadens fritidsbibliotek då detta kan tänkas underlätta 
för stockholmarna att både se stadens utbud samt att låna. Ett 
fritidsbibliotek bedöms dock inte ligga inom kulturförvaltningens 
verksamhetsområde eller ingå i bibliotekets kärnuppdrag. 
Stockholms stadsbibliotek har däremot långtgående erfarenhet av 
lånesystem och bistår gärna med kunskap om val av system för att 
kunna hantera låneregister, lånepolicies och logistik. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP), Isabel Smedberg Palmqvist (L), Jonas Naddebo 
(C) och Emelie Wassermann (SD) föreslår (se beslutet). 
  
2) Kristina Lutz m.fl. (M) föreslår att kulturnämnden tillstyrker 
motionen. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP), Isabel Smedberg Palmqvist 
(L), Jonas Naddebo (C) och Emelie Wassermann (SD). 
  
Reservationer 
Kristina Lutz m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Jonas Naddebo (C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  

Alla barn har rätt till en meningsfull och aktiv fritid och 
därför har Centerpartiet länge valt att satsa på kultur, idrott 
och fritid. Centerpartiet har länge betonat vikten av 
fritidsbibliotek och att denna verksamhet måste ske i 
samverkan med Fritidsbanken. Möjligheten att kunna låna 
fritidsutrustning som pjäxor, tält eller skridskor, istället för att 
köpa dem, gör det tillgängligt för allt fler. Det är ett enkelt, 
billigt och effektivt sätt att säkerställa barns möjlighet till en 
aktiv fritid. 
  
Vi har också förespråkat samverkan med Fritidsbanken just 
för att tillgodose de behov som lyfts fram i motionen, 
nämligen att samordna bland annat kommunikation, logistik 
och lånesystem. Varje stadsdel behöver inte uppfinna hjulet 
på nytt. Fritidsbanken har utrustningen, kunskapen och ett 
välutvecklat lånesystem som också gör att man kan låna över 
kommungränserna. När vi från Centerpartiet har förespråkat 
samverkan mellan fritidsbiblioteken och Fritidsbanken har vi 
tämligen ensamma om det. Partierna från majoriteten såväl 
som i oppositionen har istället velat att varje stadsdelsnämnd 
ska ha egna system. Vi är dock glada att det nu är fler på 
verkar vara för samverkan för att stärka barns rätt till en 
meningsfull fritid. 

 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1503-2 (Godkänd - R 1) Motion om att samordna 
och stödja stadsdelarnas arbete med inrättande av så kallade 
"fritidsbibliotek", KS 2024/927. Svar på remiss.  

 KUL 2024/1503-1 Följebrev Motion om att samordna och 
stödja stadsdelarnas arbete med inrättande av så kallade 
"fritidsbibliotek". Remisstid 2025-01-24 

 KUL 2024/1503-1.1 Motion om att samordna och stödja 
stadsdelarnas arbete med inrättande av så kallade 
fritidsbibliotek 
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§ 22 
Motion om en permanent plats för Sveriges museum om 
Förintelsen (KS 2024/1018)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2024/1527 
 

Beslut  
Kulturnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Dennis Wedin och Kristina Lutz (båda M) och Jan Jönsson och 
Isabel Smedberg-Palmqvist (båda L) har motionerat om en 
permanent plats för Sveriges museum om Förintelsen. De föreslår 
att kommunfullmäktige ska uppdra till kommunstyrelsen att 
tillsammans med berörda nämnder ta fram förslag till en permanent 
placering i Stockholms stad för Sveriges museum om Förintelsen. 
 
Kulturförvaltningen ser positivt på att Stockholms stad ska bistå 
Statens historiska museer i arbetet med att hitta en permanent plats 
för Sveriges museum om Förintelsen. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Marja Sandin-
Wester (MP) och Emelie Wassermann (SD) föreslår (se beslutet). 
  
2) Isabel Smedberg-Palmqvist (L) och Kristina Lutz m.fl. (M) 
föreslår att nämnden beslutar: 
  

1 Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 
2 Att bifalla motionen 
3 Att därutöver anföra följande 
Nästa år firar judiskt liv 250 år i Sverige, samtidigt har 
antisemitismen i Stockholm växt sig allt starkare det senaste 
året. En viktig del i att motarbeta detta är att utbilda om 
förintelsen. Förintelsemuseum behöver placeras på en central 
plats med hög status, med tydlig koppling till frågan. I 
nuvarande hotell Lydmar låg Nazitysklands dåvarande 
ambassad. På andra sidan vattnet mitt emot Blasieholmen låg 
den amerikanska legationen där Raoul Wallenberg arbetade 
och platsen ligger på gångavstånd till Stora synagogan. 
Växande antisemitism och illiberala krafter behöver 
motarbetas med mer kunskap och här har Förintelsemuseet en 
viktig roll. 
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Det är glädjande att kulturförvaltningen ser positivt på att 
Stockholms stad ska bistå Statens historiska museer i arbetet 
med att hitta en permanent plats för Sveriges museum om 
Förintelsen. Vi gläds också åt att förvaltningen också ser 
positivt på att Stockholms stad ska bistå Statens historiska 
museer i arbetet med att hitta en permanent plats för Sveriges 
museum om Förintelsen. 
  
Vi ser fram emot att det rödgröna styret när motionen når 
kommunstyrelsen röstar för att bifalla den. 
  

3) Jonas Naddebo (C) föreslår att kulturnämnden bifaller motionen i 
sin helhet, och anför därutöver följande: 
  

Vi ser idag en växande antisemitism i Sverige. Centerpartiet 
kan aldrig acceptera att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism eller 
antisemitism. Att öka arbetet mot rasism, antisemitism, 
homofobi och andra former av hat eller hets är en viktig 
grundbult i stadens olika verksamheter. Likaså är det centralt 
att utbilda människor om olika former av förtryck och en 
viktig del i detta är att bevara och föra vidare minnet av 
förintelsen. Här finns mycket arbete att göra både själva och i 
samverkan med andra, exempelvis genom att kartlägga 
antisemitismen i våra skolor och genomföra åtgärder mot 
detta samt att anordna öppna minnestunder på förintelsens 
minnesdag. Men i kampen för att bevara minnet av 
förintelsen spelar Sveriges museum om Förintelsen en viktig 
roll, och Stockholm har en viktig uppgift att säkerställa dess 
överlevnad genom att hitta en permanent placering. Sedan 
2023 har Sveriges museum om förintelsen verkat med 
utställningar i sina tillfälliga lokaler, men nu gäller det att 
hitta en permanent plats för denna viktiga verksamhet. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Marja Sandin-Wester (MP) och Emelie Wassermann (SD) 
  
Reservationer 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas 
Naddebo (C) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sina 
respektive förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1527-2 (Godkänd - R 1) Motion om en 
permanent plats för Sveriges museum om Förintelsen. Svar 
på remiss 
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 KUL 2024/1527-1 Följebrev Motion om en permanent plats 
för Sveriges museum om Förintelsen, KS 2024/1018. 
Remisstid 2025-08-12 

 KUL 2024/1527-1.1 Motion om en permanent plats för 
Sveriges museum om Förintelsen 
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§ 23 
Skrivelse om konstnärers upphovsrätt  
Svar på skrivelse från Isabel Smedberg-Palmqvist (L), 
Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas Naddebo (C) 
KUL 2024/1222 
 

Beslut  
Skrivelsen besvaras genom kulturförvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz (M) och Jonas 
Naddebo (C) har i en skrivelse inlämnad till nämnden ställt frågor 
om hur kulturförvaltningen arbetar med konstnärers upphovsrätt. 
  
Kulturförvaltningen arbetar kontinuerligt med upphovsrätt på flera 
olika sätt. Exempelvis ingår både Liljevalchs och avdelningen 
Museer och konst regelbundet upphovsrättsliga avtal kring de verk 
som används vid olika utställningar. Användandet av 
bakgrundsmusik i våra verksamheter regleras i stadsövergripande 
avtal med Stim och SAMI. Evenemangsavdelningen och 
Kulturskolan betalar i vissa fall ersättning direkt till Stim och 
SAMI. 
  
Kulturskolan har även ett avtal för kopiering av noter och sångtexter 
med Bonus Copyright Access. Det utgår från ett normavtal för alla 
kommuner som har ingåtts av SKR, Musikförläggarna och 
Föreningen Svenska Tonsättare och Sveriges kompositörer och 
textförfattare. Kulturskolan ersättning till upphovspersonerna utgår 
ifrån antalet elever vid Kulturskolan. 
  
Det pågår ett arbete med att ta fram ett förvaltningsövergripande 
avtal med Bildupphovsrätt för att förenkla administrationen vid 
användandet av bilder (teckningar, illustrationer, fotografier). 
  
I kulturförvaltningens nya satsning på digital kompetens med stöd 
av Europeiska socialfonden ska alla medarbetare ges möjlighet att 
gå kurser i upphovsrätt och artificiell intelligens. Stockholms 
stadsbibliotek har tagit fram egna riktlinjer för användandet av AI-
genererade bilder. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
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Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1222-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
konstnärers upphovsrätt  

 KUL 2024/1222-1 Skrivelse - Skrivelse inlämnad till 
Kulturnämnden 2024-09-10 om konstnärers upphovsrätt  
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§ 24 
Skrivelse om finansiering till Ibn Rushd  
Svar på skrivelse från Kristina Lutz m.fl. (M) 
KUL 2024/1337 
 

Beslut  
Skrivelsen besvaras genom kulturförvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kristina Lutz m.fl. (M) har i en skrivelse inlämnad till 
kulturnämnden 2024-10-01 ställt frågor om kulturnämndens tidigare 
beviljade stöd till Ibn Rushd Stockholm-Uppsala om 1,3 mnkr och 
om detta stöd kan dras tillbaka. Detta med motiveringen att 
riksorganisationen Ibn Rushd inte beviljats statsbidrag för 2025-
2027. 
 
Kulturförvaltningen bedömer att det i dagsläget inte finns någon 
anledning att återkräva stödet för Ibn Rushd. Den verksamhet de 
sökt stöd för 2024 bedöms som genomförd så som de har beskrivit i 
sin ansökan. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Särskilda uttalanden 
Kristina Lutz m.fl. (M) lämnar följande särskilda uttalande: 

  
Moderaterna vill inledningsvis tacka förvaltningen för svaret 
på vår skrivelse. Den 23 september blev det känt att 
kulturförvaltningen drar in finansieringen till Ibn Rushd 
verksamhet. Beslutet kommunicerades i ett svar från 
finansborgarrådet Karin Wanngård (S) på en fråga från 
oppositionsborgarrådet Christofer Fjellner (M) som ställdes 
med anledning av de senaste turerna kring studieförbundets 
verksamhet. Vi ville därför få klarhet kring vad som gällde 
för de 4 miljoner i studiebidrag som staden delvis hade, delvis 
skulle betala ut till studieförbundet och huruvida det fanns 
möjlighet att få tillbaka de 1,3 miljoner som betalats ut till Ibn 
Rushd under 2024? 
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Folkbildningsrådets nya statsbidragssystemet ska främja 
bland annat kvalitet, minska volymjakt och förstärka 
studieförbundens egna profiler. En helhetsbedömning görs av 
verksamhetsåtagandena bland annat i relation till 
folkbildningens kvalitetskrav, studieförbundens egna 
målsättningar, omvärldsanalys, respektive storlek och tidigare 
verksamhet (Folkbildningsrådet, 2024-09-05). Utifrån detta 
kommer Ibn Rushd Studieförbund inte får statsbidrag för åren 
2025–2027. 
  
Moderaterna har genomgående varit kritiska till att 
kulturförvaltningen betalar ut studiebidrag till Ibn Rushd. 
Bristerna som framkommit angående studieförbundets 
verksamhet har varit för stora för att bortse ifrån varpå 
beskeden om att Folkbildningsrådet drar in statsbidraget 
tyvärr inte är överraskande men välkommet. 

  
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1337-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
finansiering till Ibn Rushd 

 KUL 2024/1337-1 Skrivelse - Skrivelse inlämnad till 
Kulturnämnden om Finansiering till Ibn Rushd 
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§ 25 
Information och övriga frågor  
Ordförande Torun Boucher (V) tackade av Anne Lund, enhetschef 
för kulturstödsenheten, som går i pension vid årsskiftet. 
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